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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A bentlakásos otthonok egyházaknak történő 
ingatlanátadásán kívül tervez-e bármilyen átalakítást a kormány a szociális ágazatban?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A szociális  szakmában nagy a riadalom amiatt,  hogy milyen átalakításokat  tervez a  kormány a
jövőben, vagy akár már a veszélyhelyzet alatt, ezen a területen.

Az  Országgyűlés  előtt  lévő,  az  egyházak  szociális  és  gyermekvédelmi  ellátások  terén  betöltött
szerepének  megerősítéséről  szóló,  T/9933.  számú  törvényjavaslat,  valamint  a  kulturális
intézményekben foglalkoztatottak közalkalmazotti  jogviszonyának átalakulásáról,  valamint egyes
kulturális tárgyú törvények módosításáról szóló T/10098. számú törvényjavaslat miatt is érthető a
felzúdulás a közalkalmazottak között.

Az  egyházi  fenntartású  szociális  otthonok  teljes  vagyonának  egyházi  kézbe  adása,  a  kulturális
közalkalmazottak „kiszervezése”, mind félelemmel tölti el a szociális ágazat dolgozóit is. Érthető,
hogy attól tartanak, hogy bármikor, bármilyen drasztikus intézkedésre sor kerülhet anélkül, hogy
egyeztetnének a szakma képviselőivel, hogy a dolgozók vagy az ellátottak véleményét kikérnék.

Különböző  hírek,  pletykák,  valós  vagy  valótlan  információk  keringenek  már  a  szakmában  a
kormány vélt vagy valós átalakítási szándékairól. Volt olyan hír, miszerint egy szociális dolgozót, az
elmúlt  napokban  az  ország  két  szegletéből  ugyanazzal  hívta  fel  egy-egy  kolléga,  hogy már  a
polgármester kereste őket, hogy „melyik egyházzal vegyék fel a kapcsolatot”.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól:

-  A bentlakásos  otthonok  egyházaknak történő  ingatlanátadásán  kívül  tervez-e  bármilyen
átalakítást a kormány a szociális ágazatban? 



-  Ha igen, akkor mindez miként fogja érinteni  a dolgozók státuszát,  bérezését,  fizetését,  a
foglalkoztatási feltételeket, a dolgozói létszámot, a fennfenntartókat? 

-  Milyen  szerepet  szánnak  a  jövőben  az  államnak a  szociális  szolgáltatások  rendszerében
(finanszírozás, fenntartás, ellenőrzés, szolgáltatás stb.)? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2020. április 30.

Korózs Lajos

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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